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Z palnikiem gazowym 
po szkolnym korytarzu!

Podczas przerwy zrobiono zdjęcie, na którym widać, jak pracownicy używają 
palnika z butlą z gazem
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Utrudnienia  
na Kołłątaja mogą 
potrwać nawet rok

Na skrzyżowaniu zaplanowano przebudowę, która przewiduje utworzenie  
oddzielnych wjazdów na ul. Jasną i ul. Zaciszną

\\\ OTWOCK 

W Szkole Podstawowej nr 3 
doszło do szokującej sytuacji. 
Zdarzenie, które nigdy nie 
powinno mieć miejsca, mogło 
zakończyć się tragicznie  
dla uczniów i nauczycieli.

O d kilku miesięcy w placówce jest 
prowadzony remont. – Ze wzglę-

du na opóźnienia w przetargu, prace 
nie zostały ukończone podczas waka-
cji i są kontynuowane w trakcie roku 
szkolnego. 

\\\ OTWOCK/JÓZEFÓW

czytaj na str. 5

dokończenie na str. 2
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Modernizacja obejmuje m.in. wy-
mianę wykładzin w miejscu parkiety 
czy schodach wewnętrznych, a także 
malowanie ścian i sufitów oraz wymia-
na drzwi na szersze – podkreśla otwo-
cki ratusz. Roboty były realizowane 
po godzinach lekcyjnych (do późnych 
godzin wieczornych), ale ostatnio dy-
rekcja szkoły postanowiła, że niektóre 
prace mogą być realizowane również w 
trakcie lekcji. Kilka dni temu doszło do 
sytuacji zagrażającej bezpieczeństwu 
dzieci i nauczycieli. 

\\\   Palnik  
i butla gazowa  
wśród dzieci

W środę (4 grudnia) podczas 
przerwy, gdy na korytarzach przeby-
wali uczniowie i nauczyciele, robotni-
cy użyli palnika z butlą propan-butan. 
Prace przy schodach odbywały się z 
naruszeniem zasad BHP – robotnicy 
nie posiadali odzieży ochronnej i re-
alizowali zadania w obecności dzieci, 
narażając je na poważne niebezpie-
czeństwo (podczas prac z użyciem 
palnika istnieje ryzyko rozszczelnienia 
butli, wybuchu lub pożaru). W tej spra-
wie skontaktowali się z nami oburzeni 
rodzice. – Dlaczego takie prace były 
robione w czasie, kiedy w szkole były 
lekcje? Wykonawca naraził nasze dzieci 
na poważne niebezpieczeństwo. Cud, 

że nic się nie stało – mówi w rozmo-
wie z nami jeden z rodziców, prosząc o 
anonimowość. 

Rodzice nie zwlekali i natychmiast 
poszli ze skargą do otwockiego ratu-
sza, informując o całym zdarzeniu m.in. 
prezydenta Otwocka. Władze miasta od 
razu podjęły działania.

\\\   Co na to magistrat?
W tej sprawie skontaktowaliśmy 

się z dyrekcją SP nr 3, ale bezskutecz-
nie. O komentarz poprosiliśmy także 
Grzegorza Michalczyka, dyrektora 
Oświaty Miejskiej w Otwocku: – Zajęli-
śmy się sprawą i prowadzimy działania 
wyjaśniające, aby ustalić okoliczności 
zdarzenia oraz zapobiec podobnym 
sytuacjom w przyszłości – deklaruje 
dyrektor otwockiej oświaty. 

Zapytaliśmy Biuro Prasowe Urzę-
du Miasta Otwock m.in. o to, dlaczego 
prace remontowe były prowadzone w 
czasie lekcji i przerw, a także czy zosta-
ną wyciągnięte konsekwencje.

– W dniu 4 grudnia rodzice ucz-
niów ze Szkoły Podstawowej nr 3 
spotkali się wiceprezydentem Miasta 
Otwocka Krzysztofem Decem i poin-
formowali o prowadzonych pracach 
remontowych w placówce w trakcie 
lekcji, w tym o robotach przy użyciu 
palnika przy szkolnym korytarzu na 
schodach – informuje nas biuro praso-

we otwockiego ratusza. – W związku 
z zaistniałą sytuacją, prezydent tego 
samego dnia, niezwłocznie zawiado-
mił o tym incydencie Powiatową Stację 

Sanitarno-Epidemiologiczną w Otwo-
cku oraz Powiatowego Inspektora Nad-
zoru Budowlanego w Otwocku, celem 
przeprowadzenia natychmiastowej 
kontroli w SP nr 3. W piątek, 5 grudnia 
br. wiceprezydent razem z dyrektorem 
Oświaty Miejskiej i przedstawicielami 
PSSE skontrolowali przebieg prac re-

montowych w szkole – zapewnia biuro 
prasowe UM Otwock.

\\\   Wyjaśnienia dyrekcji
– Prezydent zwrócił się też, jako or-

gan prowadzący i nadzorujący miejskie 
placówki oświatowe, do dyrektor SP nr 
3 o złożenie szczegółowych wyjaśnień 
w odniesieniu do sytuacji, jaka miała 
miejsce 4 grudnia w szkole. Należy 
tu podkreślić, że zgodnie z umową i 
ustaleniami z wykonawcą, wszelkie 
prace remontowe w szkole miały być 
przeprowadzane po lekcjach, czyli po 
14:30 do godz. 21:00 oraz w weekendy 
– zaznacza biuro prasowe otwockiego 
ratusza. I dodaje: – Dyrektor SP nr 3 
w złożonych wyjaśnieniach przyzna-
ła, że sama wyraziła zgodę na konty-
nuowanie przez wykonawcę robót w 
szkole także w trakcie trwania lekcji, 
by nie doprowadzić do opóźnień w 
prowadzonym remoncie. Z informacji 
przekazanych przez dyrektor szkoły 
wynika, że incydent z palnikiem miał 
miejsce na przerwie, gdy jeden z ro-
botników sprawdzał jego działanie. Jak 
przyznała pani dyrektor, palnik został 
natychmiast wyłączony po jej reakcji 
na tę sytuację, gdyż była w pobliżu – 
tłumaczy Biuro Prasowe UM Otwock. 
Dodaje, że urząd nie ma zgłoszenia, by 
któreś z dzieci z powodu tej sytuacji 
potrzebowało hospitalizacji lub źle 

się poczuło. – Takich informacji nie 
potwierdza dyrektor SP nr 3, szkolna 
pielęgniarka, ani Powiatowa Stacja Sa-
nitarno-Epidemiologiczna – zaznacza 
otwocki ratusz. 

\\\   Jakie konsekwencje?
Urząd miasta wyjaśnia, że po 

przeanalizowaniu całej sytuacji pre-
zydent miasta nie wyklucza złożenia 
zawiadomienia do prokuratury w 
związku z możliwością narażenia życia  
bądź zdrowia uczniów. – Sytuacja jest 
obecnie analizowana. Jeśli ustalenia 
wskażą na dopuszczenie się niepra-
widłowości lub zaniechań, to zostaną 
podjęte odpowiednie kroki prawne 
wobec osób, które się tego dopuściły 
– mówi prezydent Otwocka Jarosław 
Margielski. I dodaje: – Bezpieczeństwo 
i dobro uczniów jest tu sprawą nad-
rzędną i będziemy tego bezwzględ-
nie wymagać – zaznacza prezydent  
miasta.

Biuro prasowe zapewnia, że obec-
nie remont w otwockiej „Trójce” jest 
kontynuowany, z przestrzeganiem za-
pisów umowy i ustaleń, z których wyni-
ka, że prace mogą być prowadzone wy-
łącznie po lekcjach, czyli od godz. 14:30 
do godz. 21:00 oraz w weekendy. Do 20 
grudnia prace mają być zakończone.

Agnieszka Jaskulska

Z palnikiem gazowym po szkolnym korytarzu!

Prace przy schodach 
odbywały się  

z naruszeniem zasad BHP

\\\ CELESTYNÓW 

To bardzo dobra wiadomość 
dla pasażerów. Właśnie 
zakończyła się rewitalizacja 
zabytkowego dworca  
w Celestynowie.

R emont dworca rozpoczął się w 
lutym 2023 roku. Od tego czasu 

pasażerowie kupowali bilety w tymcza-
sowej kasie kontenerowej ustawionej 
przed dworcem, a na pociąg czekali na 
peronach. Pierwotnie dworzec miał 
zostać oddany do użytku przed waka-
cjami, jednak prace się przedłużyły. Ofi-
cjalne otwarcie dla podróżnych odbyło 

się we wtorek (17 grudnia) o godzinie 
9:00. Od tego momentu pasażerowie 
mogą korzystać z nowego, pięknego 
obiektu.

\\\   Nowy zegar,  
poczekalnia i lokale  
na wynajem

Prace obejmowały gruntowną 
renowację zabytkowego, drewniane-
go budynku z końca XIX wieku, który 
zachował swój historyczny charakter 
dzięki nadzorowi konserwatorskie-
mu. Podczas rewitalizacji dworca 
przeprowadzono renowację elewacji 
oraz stolarki okiennej i drzwiowej. – 
Na parterze są nowe pomieszczenia – 

poczekalnia, kasa biletowa i łazienka. 
Na parterze i piętrze przewidziano też  
pomieszczenia do wynajęcia, które 

będą przeznaczone na usługi i biura. 
Dworzec jest wyposażony w ilumina-
cję, która podkreśli jego zabytkowy 
charakter. Natomiast obok obiektu 

powstała wiata, w której pasażerowie 
będą mogli pozostawić rowery – infor-
muje inwestor rewitalizacji, PKP S.A. 

Agnieszka Jaskulska

Dworzec wyremontowany

Budynek jest wyposażony w iluminację, która podkreśli jego zabytkowy  
charakter
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\\\ GLINKI 

PKP nie skreśla pomysłu 
utworzenia kładki pieszo-
rowerowej na moście 
łączącym powiat otwocki  
z powiatem piaseczyńskim.

P rzypomnijmy, że niedługo rozpo-
czną się prace na linii kolejowej nr 

12 Skierniewice – Łuków. Celem pro-
jektu jest poprawa jakości połączenia 
kolejowego przez modernizację dwu-
torowej linii kolejowej na odcinku Góra 
Kalwaria – Glinki.

W związku z planowaną moder-
nizacją powstał pomysł ujęcia w pro-
jekcie ścieżki pieszo-rowerowej przez 
most kolejowy. Obecnie obie miejsco-
wości łączą dwa mosty: kolejowy i ko-
łowy. Żaden z nich jednak nie posiada 
bezpiecznego połączenia pieszo-rowe-
rowego. Tego typu ścieżka łącząca dwa 
brzegi Wisły mogłaby stać się atrakcją 
turystyczną dla rowerzystów i znaczą-
co wpłynęłaby na ograniczenie wyklu-
czenia komunikacyjnego.

\\\   PKP nie mówi „Nie”
Temat jest szeroko omawiany 

w sieci, ale nie tylko – mieszkańcy w 
sierpniu zorganizowali pokojową de-
monstrację, która miała okazać popar-
cie dla tego pomysłu. Jak się okazuje 
PKP PLK nie mówi „Nie” kładce pieszo-
-rowerowej. W środę (4 grudnia) na 
portalu X opublikowano wpis, który 
daje nadzieję na powstanie takowej 
ścieżki.

– Czy na nowym moście kolejowym 
w Górze Kalwarii będzie przejście dla 

pieszych? Właśnie trwają rozmowy 
z lokalnymi samorządami, dotyczące 
przystosowania jednego z chodników 
technologicznych nowego mostu do 
potrzeb pieszych i rowerzystów. Aktu-

alnie nasza dokumentacja przetargowa 
zakłada maksymalne możliwe posze-
rzenie chodnika technologicznego. 
Jeszcze w pierwszej połowie grudnia 
planujemy kolejne spotkanie z przed-

stawicielami samorządów w celu omó-
wienia dalszych działań – brzmi wpis 
PKP PLK.

Przyszłe porozumienie zarządcy 
infrastruktury z samorządami będzie 
regulowało nie tylko kwestię współ-
pracy przy budowie, ale też późniejsze 
utrzymanie chodnika i prowadzących 
do niego dróg. Na tą chwilę nie ustalono 
jeszcze dokładnego zakresu technicz-
nego budowy ścieżki pieszo-rowero-
wej, a więc i kosztu budowy kładki.

\\\   Czy zmiany w projekcie  
wydłużą termin budowy? 

Jak przekonują przedstawiciele 
PKP PLK, zmiany w projekcie zwią-
zane z kładką, nie są na tyle istotne, 
żeby miały wpływ na cały proces in-
westycyjny. Aktualny harmonogram 
inwestycji zakłada oddanie obiektu do 
użytkowania za 4 lata tj. w 2028 roku. 

Agnieszka Deja

Nadal jest szansa na kładkę

Ścieżka łącząca dwa brzegi Wisły mogłaby stać się atrakcją turystyczną
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Trwają rozmowy  
z lokalnymi samorządami, 
dotyczące przystosowania 

jednego z chodników 
technologicznych nowego 
mostu do potrzeb pieszych 

i rowerzystów

\\\ EMÓW 

Jak podaje urząd, w Emowie 
zainstalowano nowoczesny 
system monitoringu.  
Ma dbać o bezpieczeństwo 
mieszkańców i osób 
korzystających z terenów 
rekreacyjnych.

N owe kamery monitorujące zostały 
rozmieszczone w strategicznych 

punktach ogólnodostępnej przestrze-
ni. Dzięki temu mieszkańcy mogą czuć 
się bezpieczniej, a władze gminy mają 
możliwość szybszej reakcji w przypad-
ku zaistnienia niepokojących sytuacji 
oraz dewastacji mienia – przekazała 
gmina.

Inwestycja została zrealizowana z 
funduszu sołeckiego. 

\\\   Kolejne kamery
Gmina Wiązowna dodaje również, 

że rozszerzenie systemu monitoringu 
będzie kontynuowane.

– Jeszcze w tym roku planujemy 
rozszerzyć system monitoringu gmin-
nego w kolejnej lokalizacji – w Domu 
Kultury „Nad Świdrem” w Woli Kar-

czewskiej. To kolejny krok w kierunku 
poprawy bezpieczeństwa w gminie 
Wiązowna. Monitoring, to nie tylko 
narzędzie do zapobiegania przestęp-
stwom, ale również sposób na poprawę 
ogólnego porządku w przestrzeni pub-
licznej – dodaje gmina.

Urząd podkreśla również, że roz-
budowywanie sieci monitoringu, to do-
bry przykład pozytywnej współpracy 
w gminie.

– Realizacja projektów z fundu-
szy sołeckich, to doskonały przykład 
współpracy między mieszkańcami i 
lokalnymi władzami. Dzięki zaangażo-
waniu społeczności, możliwe jest iden-
tyfikowanie najważniejszych potrzeb 
i skuteczne wdrażanie działań, które 
wpływają na codzienne życie miesz-
kańców – informuje Gmina Wiązowna.

RMK

Pod czujnym okiem 
kamery
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\\\ KARCZEW 

Burmistrz Karczewa podpisał 
umowę na utwardzanie 
kolejnych odcinków gminnych 
dróg. Włodarza pytamy, gdzie 
w styczniu należy spodziewać 
się utrudnień w ruchu.

B urmistrz Michał Rudzki poinfor-
mował o planowanym utwardza-

niu dróg gminnych. Prace mają ruszyć 
w pierwszym kwartale 2025 roku. 

– Utwardzenie destruktem rozpo-
cznie się, jak tylko pojawi odpowiednia 
pogoda wiosną. Również od warunków 
pogodowych zależy tempo wykonywa-
nych prac – przekazał nam burmistrz.

\\\   Aż siedem odcinków
Według planu asfalt ma pojawić się 

na drodze w Pijarach od numeru 86 aż 
do granicy z Kępą Nadbrzeską i Włady-
sławowem. W tej samej miejscowości 
asfaltowana będzie droga od wału aż 
do zakończenia asfaltu na tzw. drodze 
za topolą. Oprócz tego utwardzone 
zostaną ulice Akacjowa w kierunku 
cmentarza, Górna w Otwocku Wielkim 
(fragment od numeru 9a w kierunku 
9b) oraz drogi w Ostrówcu (tzw. za sto-
dołami), Janowie (od numeru 20), Pio-
trowicach (od numeru 60 w kierunku 
61a) i w Kosumcach (od numeru 51a).

– Łączny koszt, to blisko 400 tys. 
zł. Granulat asfaltowy pozyskaliśmy z 
kolei dzięki dobrej współpracy z Ma-
zowieckim Zarządem Dróg Wojewódz-

kich w Warszawie – poinformował nas 
burmistrz.

\\\   Zainwestują  
w Piotrowicach, Łukówcu,  
Otwocku Wielkim  
i w Całowaniu

Zapytaliśmy burmistrza Karczewa 
także o to, jakie inne inwestycje drogo-
we są w planach na 2025 rok.

– W przyszłym roku, wspólnie 
z Radą Miejską w Karczewie, planu-
jemy szereg remontów i przebudów 

dróg. Oprócz wymienionych powyżej, 
znajdzie się w nich m.in. ulica Bieliń-
skiego, droga w Całowaniu, w Otwo-
cku Wielkim, Wyspiańskiego, plac w 
Łukówcu koło sklepu, I etap drogi w 
Piotrowicach (koło świetlicy), dokoń-
czenie Prądzyńskiego i Lelewela, czy 
też drogi na Osiedlu Zagóry. Ostateczną 
listę dróg na przyszły rok poznamy po 
podjęciu przez Radę Miejską uchwały 
budżetowej na rok 2025 – podkreślił 
Michał Rudzki.

Agnieszka Deja

Poprawi się jakość 
gminnych dróg

Prace mają ruszyć w pierwszym kwartale 2025 roku
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\\\ CELESTYNÓW 

W niedzielę (8 grudnia) 
gmina Celestynów rozbłysła 
świątecznym blaskiem. 
Tego dnia odbyło się huczne 
otwarcie lodowiska i Jarmark 
Bożonarodzeniowy.

N a stoiskach nie zabrakło świątecz-
nych upominków – od pierników, 

stroików i świec, po biżuterię i książki. 
Goście mogli degustować tradycyjne 
słodkie wypieki oraz pajdy ze smalcem, 
a Gminny Ośrodek Kultury i Sportu ser-
wował rozgrzewającą zimową herbatę, 
kawę i gorącą czekoladę. Dla miłośni-

ków tradycji przygotowano warsztaty 
wypiekania staropolskich podpłomy-
ków, a najmłodsi z radością odwiedzali 
żywą zagrodę, gdzie czekały na nich 
osiołki, króliki i kozy.

\\\   Gwiazdkowe atrakcje
– Czas umilały dźwięki kolęd i 

świątecznych piosenek w wykonaniu 
Kapeli Niwińskich – podkreśla Gminny 
Ośrodek Kultury i Sportu w Celestyno-
wie, który był współorganizatorem wy-
darzenia. Zainteresowaniem cieszyła 
się rodzinna gra terenowa „II Marsz po 
choinkę”, której zwycięzcy otrzymywali 

żywe drzewka od Nadleśnictwa Cele-
stynów. Nagrodzone zostały również 
rodziny biorące udział w corocznej 
Loterii Choinek. Równocześnie w hali 
sportowej odbywały się występy mło-
dych artystów z sekcji GOKiS – od bale-
tu i tańca, po akrobatykę i kickboxing. 
– W ramach wydarzenia wręczono tak-
że nagrody w konkursach „Świąteczny 
witraż” i „Złap bakcyla do czytania” – 
wyjaśnia GOKiS.

\\\   Rozświetlona choinka  
i widowiskowy pokaz  
na lodzie

Kulminacją dnia było uroczy-
ste rozświetlenie choinki, w którym 
uczestniczył wójt Witold Kwiatkowski 
i przewodniczący Rady Gminy Celesty-
nów Romuald Ziętala. Potem nastąpiło 
długo wyczekiwane otwarcie lodowi-
ska, zainaugurowane pokazem jazdy 
figurowej w wykonaniu Grzegorza 
Łaś i Magdy Rudnickiej. Po występie 
lodowisko zapełniło się miłośnikami 
łyżew, którzy rozpoczęli sezon zimo-
wych atrakcji.

Warto dodać, że wydarzenie było 
organizowane ze wsparciem Narodo-
wego Instytutu Kultury i Dziedzictwa 
Wsi.

Agnieszka Jaskulska

Huczne otwarcie 
sezonu zimowego
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„Od warunków 
pogodowych zależy tempo 

wykonywanych prac”
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\\\ OTWOCK/JÓZEFÓW

Przed Świętami Bożego 
Narodzenia drogowcy 
rozpoczęli przebudowę 
ulicy Kołłątaja w Otwocku. 
Sprawdziliśmy, jak długo 
będą trwały utrudnienia i jak 
skutecznie je omijać.

W e wtorek (17 grudnia) drogow-
cy rozpoczęli modernizację na 

drodze wylotowej z Otwocka (Świ-
der) w kierunku Józefowa i Warszawy. 
Chodzi o odcinek od skrzyżowania ze 
światłami (ul. Kołłątaja i ul. Majowa) 
do mostu na rzece Świder na wysokości 
Józefowa. W związku z tym wykonawca 
wprowadził czasową organizację ruchu 
i wyznaczył objazd.

\\\   Objazd przez rondo
– Na modernizowanym odcinku ul. 

Kołłątaja obowiązuje ruch jednokie-
runkowy w kierunku  Otwocka – infor-

muje Urząd Miasta Józefów. Oznacza to, 
że osoby jadące rano do Warszawy po-
winny skorzystać z objazdu, natomiast 
powrót do Otwocka będzie możliwy 
przez most na Świdrze i modernizowa-
ną ul. Kołłątaja. Kierowcy muszą jednak 
na tym odcinku liczyć się z utrudnie-
niami, ze względu na prowadzone tam 

prace i ciężki sprzęt. Na niektórych eta-
pach realizacji ul. Kołłątaja i skrzyżowa-
nie z ul. Majową będzie nieprzejezdne.

Wykonawca wyznaczył objazd dla 
kierowców: ul. Majową przez tunel dro-

gowy i rondo, a następnie ul. Jana Pawła 
II w kierunku Józefowa lub Otwocka. 
Modernizowany odcinek ul. Kołłątaja 
najlepiej omijać, jadą ul. Warszawską i 
ul. Jana Pawła II (wzdłuż torów) lub od 
centrum Otwocka, przez ul. Wawerską, 
ul. Mieszka I, Świdry Wielkie, a następ-
nie drogą wojewódzką nr 801 w kie-
runku Józefowa i Warszawy. 

\\\   Nowe światła  
i przebudowa Jasnej

W ramach zadania wykonawca 
usunie stary asfalt oraz chodnik, a w 
ich miejsce powstaną nowe elementy 
infrastruktury - odwodnienie, zatoki 
autobusowe i zjazdy na posesje. Na 
wysokości ul. Jasnej sporo się zmieni. 
– Na skrzyżowaniu zaplanowano prze-
budowę, która przewiduje utworzenie 
oddzielnych wjazdów na ul. Jasną i ul. 
Zaciszną. Obie ulice zostaną rozdzie-
lone chodnikiem – mówi nam Rafał 
Skwiot ze Starostwa Powiatowego w 
Otwocku, które realizuje inwestycję. 
Na nowych rozdzielonych drogach bę-

dą oznakowane przejścia dla pieszych. 
Dzięki tej przebudowie skrzyżowanie 
będzie bezpieczniejsze.

Natomiast na skrzyżowaniu ul. Koł-
łątaja i ul. Majowej nadal będą obowią-
zywały światła. W ramach inwestycji 
zostanie zamontowana nowoczesna 
sygnalizacja świetlna. – Nowy system 
świateł będzie wyposażony w czujniki 
i kamery dostosowujące działanie syg-
nalizacji do natężenia ruchu. Przewi-
dziano także osobny cykl świetlny dla 
kierowców skręcających w lewo, co ma 
usprawnić płynność ruchu na skrzyżo-
waniu i zredukować korki – wyjaśnia 
dalej Skwiot.

\\\   Ile to potrwa?
Tempo prac jednak będzie zależne 

od zimowej aury. Dlatego starostwo nie 
precyzuje planowego terminu zakoń-
czenia. Nieoficjalnie dowiedzieliśmy 
się, że inwestycja powinna zakończyć 
się do końca 2025 roku. Moderniza-
cja odcinka ul. Kołłątaja od mostu na 
rzece Świder do ul. Majowej, to koszt 
ponad 4,6 mln zł, z czego około 4 mln 
zł pochodzi z dofinansowania rządowe. 
Inwestycję realizuje Starostwo Powia-
towe w Otwocku. 

Tekst i zdjęcia 
Agnieszka Jaskulska

Utrudnienia na Kołłątaja mogą potrwać nawet rok

Wykonawca wyznaczył objazd dla kierowców: ul. Majową przez tunel drogowy 
i rondo, a następnie ul. Jana Pawła II w kierunku Józefowa lub Otwocka

Na początku prac 
obowiązuje ruch 

jednokierunkowy,  
ale na niektórych etapach 
inwestycji droga będzie 

zamknięta dla ruchu
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\\\ RADIÓWEK 

Osiedle Radiówek może 
pochwalić się nowym, 
nietuzinkowym miejscem  
dla amatorów sportu.

Gmina Wiązowna zaprezentowała 
nowy tor do gry w bule. Dostępny 

jest na osiedlu Radiówek.
– Obiekt o odpowiednich wymia-

rach z utwardzoną nawierzchnią po-
wstał w sąsiedztwie świetlicy wiejskiej 
i osiedlowego boiska. To pierwszy taki 
obiekt na terenie gminy. Stanowi do-
skonałą przestrzeń do rekreacji oraz 
aktywności na świeżym powietrzu – 
przekazuje gmina.

\\\   Ciekawostka z Francji
Gra w bule wywodzi się z Francji, 

ale ma coraz szersze grono fanów także 
w Polsce. Podczas rozgrywki uczestni-
cy rzucają metalowe kulki w kierunku 

mniejszej tak, by znaleźć się jak najbli-
żej celu. Gra nie wymaga specjalnego 
przygotowania i umiejętności, jest od-
powiednia dla osób w każdym wieku. 
Uczy precyzyjności i dokładności.

– Gra w bule to nie tylko forma za-
bawy, ale także sposób na spędzenie 
czasu w sposób aktywny, bez koniecz-
ności angażowania dużych zasobów. To 
świetna okazja do integracji społecznej, 

zacieśniania więzi sąsiedzkich oraz ak-
tywizacji osób starszych, którzy mogą 
grać w tej grze bez obawy o nadmierne 
obciążenie fizyczne – podkreśla wią-
zowski urząd.

Budowa toru na osiedlu wyniosła 
26.500 zł. Środki pochodzą z funduszu 
sołeckiego.

RMK

\\\ NADBRZEŻ 

Dzieciaki z miejscowości 
Nadbrzeż mają powody  
do radości – na placu zabaw 
wymieniono wysłużoną już 
zabawkę na nową atrakcję.

Burmistrz Karczewa w mediach 
społecznościowych zaprezento-

wał świeżo zamontowaną zabawkę na 
sołeckim placu zabaw. Stara zabawka 
na placu zabaw nosiła już znaczne śla-
dy użytkowania – drewno miejscami 
było wyszczerbione, kolory wyblakłe, 
a wiele elementów „ozdabiały” napisy 
wykonane markerem.

– W ramach zadania na placu 
zabaw został zdemontowany stary, 
wysłużony zestaw zabawowy i poja-

wił się nowoczesny, wielofunkcyjny 
zestaw zabawowy. Kosz to 35 tys. zł. 
Kwota w całości pochodzi z funduszu 
Sołeckiego Nadbrzeża. Oprócz tego, 
zostało wymienione podłoże pod inną 
zabawką – karuzelą. Odnowione zosta-
ły również ławki. Prace te wykonała 
Grupa Remontowa. Plac zabaw jest już 
gotowy do korzystania przez dzieci. W 
kolejnych latach planujemy dalsze pra-
ce modernizacyjne na tym placu zabaw 
– powiedział nam Michał Rudzki.

Nowa zabawka zawiera m.in. mini 
ścianki do wspinaczki, tunel i mostek z 
ruchomymi szczebelkami.

– Bardzo dziękujemy wszystkim 
zaangażowanym w realizację zadania. 
Gorące podziękowania również dla 
Grupy Remontowej, która pomogła 
w demontażu starej zabawki oraz w 

pracach porządkowych i remontowych 
na terenie całego placu! Nadbrzeż nam 
pięknieje – skomentowała w mediach 
społecznościowych sołtys Justyna 
Strzyżewska.

Agnieszka Deja

Bule dla mieszkańców osiedla

Plac zabaw z nowym urządzeniem
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\\\ OTWOCK 

Gdzie kupić prezenty 
pod choinkę i świąteczne 
smakołyki? Otwock 
zaprasza na Jarmark 
Bożonarodzeniowy.

P rzed Świętami Bożego Narodze-
nia w mieście zaplanowano dwa 

ciekawe wydarzenia. W niedzielę (15 
grudnia) w parku miejskim odbyła 
się Miejska Wigilia. Uczestniczyli w 
niej mieszkańcy, a także przedstawi-

ciele otwockiego samorządu. Podczas 
Miejskiej Wigilii nie zabrakło wystę-
pów dzieci, spotkania z Mikołajem, 
kolędowania, występu chóru „Lira”, 
życzeń, łamania się opłatkiem oraz 
stołu z tradycyjnymi przysmakami  
świątecznymi.

Drugie świąteczne wydarzenie 
odbędzie się w weekend (21-22 grud-
nia). W centrum miasta  odbędzie się 
Jarmark Bożonarodzeniowy. Specjal-
nie na tę okazję na ul. Andriollego (na 
wysokości ronda) zostanie zbudowa-
na świąteczna wioska ze straganami. 
W atmosferze świąt będzie można 
kupić ręcznie robione ozdoby, biżute-
rię, ozdoby świąteczne, upominki, za-
bawki i lokalne produkty spożywcze. 
Oczywiście na jarmarku nie zabraknie 
także świątecznych pierników, gorącej 
czekolady i innych, tradycyjnych spe-

cjałów. – To doskonała okazja, by ku-
pić unikatowe rękodzieło, spróbować 
pysznych specjałów i poczuć atmosferę 
nadchodzących świąt – zachęcają orga-
nizatorzy jarmarku: Miejski Ośrodek 
Kultury, Turystyki i Sportu oraz Urząd 
Miasta Otwock.                                          AJ

Jarmark 
i świąteczna wioska

Na ul. Andriollego zostanie zbudowana świąteczna wioska ze straganami
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\\\ CELESTYNÓW 

Co roku ślizgawki przyciągają 
tłumy mieszkańców, którzy 
chętnie spędzają czas  
na świeżym powietrzu.

T o już drugi rok, kiedy w Celesty-
nowie działa gminna ślizgaw- 

ka, zlokalizowana na placu przy ha- 
li sportowej, naprzeciwko Urzędu 
Gminy Celestynów. Wkrótce otwarte 

zostanie również lodowisko w pobli-
skim Otwocku. Sesja na celestynow-
skim lodowisku trwa aż 75 minut – to 
najdłuższy czas ślizgania się w naszej 
okolicy. Od niedzieli lodowisko jest już  
otwarte. 

Ceny biletów są podobne do tych 
z poprzedniego sezonu. Uczniowie nie 
powinni zapominać o zabraniu na śliz-
gawkę aktualnej legitymacji szkolnej.
• Bilet normalny: 12 zł
• Bilet ulgowy: 10 zł
•  Wypożyczenie łyżew: 10 zł (dla szkol-

nych grup – 5 zł)
•  Wypożyczenie chodzika do nauki jaz-

dy: 10 zł (za 30 minut)
• Wypożyczenie kasku: 2 zł
• Ostrzenie łyżew: 15 zł

W dni robocze do popołudnia z lo-
dowiska mogą korzystać grupy szkolne, 
a po godz. 16.00 ślizgawka jest otwarta 
dla wszystkich małych i dużych miłoś-
ników jazdy na łyżwach.

Agnieszka Jaskulska

AKTUALNOŚCI
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Podczas otwarcia lodowiska odbył się pokaz jazdy figurowej w wykonaniu 
Grzegorza Łaś i Magdy Rudnickiej

\\\ POWIAT 

Połowa grudnia to czas,  
w którym wchodzi w życie 
nowy rozkład jazdy pociągów 
na terenie całego kraju. 
Od niedzieli (15 grudnia) 
zmiany objęły wszystkie linie 
kolejowe, a nowy rozkład 
będzie obowiązywał aż do 
marca 2025.

Z miany są związane między innymi 
z modernizacją Dworca Zachodnie-

go. Oficjalny termin zakończenia prac, 
to koniec grudnia. Po oddaniu go do 
użytku, PKP PLK planuje przebudowę 
stacji Warszawa Wschodnia, więc to nie 
koniec utrudnień na kolei.

\\\   Zmiany na S1
Od 15 grudnia zmienił się rozkład 

linii S1. – Pociągi SKM linii S1 kursują 
z częstotliwością co około 30 minut 
przez cały dzień, dzięki czemu moż-
na wygodniej zaplanować podróż. W 
pełnej relacji z Pruszkowa do Otwocka 
jeździ 37 pociągów, a w odwrotnej re-
lacji – 38 pociągów – wylicza Zarząd 
Transportu Miejskiego w Warszawie. 

– Pierwsze poranne połączenia rozpo-
czynają kurs na stacji Warszawa Za-
chodnia w kierunku Otwocka lub War-
szawa Wschodnia w kierunku Prusz-
kowa. Natomiast ostatnie, wieczorne 
kursy z Otwocka, kończą się na stacji 
Warszawa Zachodnia a te z Pruszkowa 
- na stacji Warszawa Wschodnia – in-
formuje ZTM. 

\\\   Drożej w pociągach KM?
Od niedzieli według nowego roz-

kładu jazdy jeżdżą także pociągi Kolei 
Mazowieckich. – Zmianie uległy godzi-
ny kursowania pociągów, natomiast 
ilość połączeń jest zbliżona do obecne-
go rozkładu jazdy. Pasażerowie mają 
także do dyspozycji dwa dodatkowe 
poranne połączenia z Warszawy Fale-
nicy do Warszawy Zachodniej, które 

usprawniły poranne dowozy do sto-
licy – tłumaczą Koleje Mazowieckie. I 
zaznaczają, że od połowy grudnia na 
linii R7 (Warszawa Zachodnia – Dęblin) 
wprowadzono aktualizację odległości 
taryfowych, co wpłynęło na zasady ob-
liczania opłat za przejazdy.

\\\   Bez honorowania biletów
Od 15 grudnia przestało też nieste-

ty obowiązywać honorowanie wszyst-
kich rodzajów biletów WTP w pocią-
gach Kolei Mazowieckich, które były 
wprowadzone na czas przebudowy sta-
cji Warszawa Zachodnia. Pasażerowie 
mogą nadal korzystać z pociągów KM, 
posiadając ważne bilety WTP dobowe 
i dłuższe, dostępne w ramach oferty 
Wspólny Bilet ZTM-KM-WKD.

Agnieszka Jaskulska

Uwaga! Zmiany w rozkładzie 
jazdy pociągów

Lodowisko otwarte 
po raz drugi
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\\\ CELESTYNÓW 

Schronisko dla Bezdomnych 
Zwierząt w Celestynowie 
opisało losy swojej nowej 
podopiecznej. Ta historia 
chwyta za serce.

Hrabinka, to suczka w typie ow-
czarka niemieckiego. Pies trafił 

do schroniska po odebraniu interwen-
cyjnym od właściciela.

– Hrabinka to pies, który całe swoje 
życie spędził w samotności i cierpieniu. 
Została odebrana człowiekowi, który 
trzymał ją na łańcuchu, bez żadnej 
troski o jej potrzeby. Do Schroniska dla 
Bezdomnych Zwierząt w Celestynowie 
trafiła w tragicznym stanie. Wychudzo-
na, zapchlona i ledwo trzymająca się na 
łapkach. Hrabinka nie poznała niczego 
poza bólem, głodem i smutkiem. Gdy 
starość nie pozwoliła jej na bronienie 
posesji, została wyrzucona... – infor-
muje schronisko w opisie zbiórki na 
leczenie suczki.

\\\   Zamknięta  
w szklarni

Jak informuje schronisko, Hrabin-
ka została zamknięta w szklarni, gdy 
przestała wypełniać obowiązki psa 
obronnego. Brak szczekania na obcych 
równał się dla niej osamotnieniem.

Pracownicy schroniska szybko 
zajęli się sprawdzeniem stanu psiej se-
niorki. Była skrajnie wychudzona, a jej 
zęby były w bardzo złym stanie.

– Widać po nich, że nigdy nie była 
karmiona niczym innym niż kośćmi 
i odpadami. Hrabinka zasługuje na 
szansę na nowe życie – życie pełne 
miłości, troski i szacunku – brzmi opis  
zbiórki.

\\\   Ta historia  
poruszyła serca  
internautów

Internetowa zbiórka na leczenie 
Hrabinki szybko została zamknięta 
ze względu na osiągnięcie zakładanej 
kwoty. Historia tej suczki poruszyła 
miłośników zwierząt. 

– Właściciel powinien zostać uka-
rany i to bardzo poważnie. Okrucień-
stwo bez kary, to przyzwolenie dla 
innych – napisała pani Bogumiła pod 
wpisem schroniska dotyczącym sytu-
acji Hrabinki.

– Boże, jak można tak traktować 
zwierzaki. „Ludzie”, co z wami, to nasz 
stosunek do zwierząt mówi o naszym 
człowieczeństwie, w tym wypadku to 
nie człowiek, to zwykła kanalia – do-
daje pani Monika.

Teraz Hrabinka przejdzie lecze-
nie. Być może już niedługo trafi też do 
nowego domu, w którym właściciele 
odpowiednio się nią zajmą.

Agnieszka Deja

Hrabina na łańcuchu
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Suka była  
wychudzona, zapchlona  
i ledwo trzymająca się  

na łapach

\\\ WIĄZOWNA 

Wiązowna, obok Warszawy, 
Gdańska, Koła i Lublina, 
została gospodarzem 
biegowych Mistrzostw Polski 
w 2025 roku. To wielkie 
wydarzenie, które zbiegnie 
się z 45. Półmaratonem 
Wiązowskim. Już 23 lutego 
czołowi zawodnicy pobiegną 
na dystansie ponad 21 
kilometrów.

W 2025 roku to właśnie Wiązow-
na zostanie gospodarzem Mi-

strzostw Polski w półmaratonie.

– To dla imprezy sportowej, która 
od 1981 roku nieprzerwanie jest or-
ganizowana na terenie naszej gminy, 
ogromne wyróżnienie. Cieszy nas, że 
właśnie w ten sposób zainaugurujemy 
w 2025 roku sezon biegowy w Polsce. 
Już w 2023 roku na naszej trasie Kry-

stian Zalewski pobił rekord Polski na 
dystansie półmaratońskim. Wierzę, że 
przy tylu mistrzach, którzy staną na 
starcie, tym razem też padnie rekord. 
Zawodnicy, którzy biorą udział w na-
szej imprezie, co roku nagradzają nas 
setkami pozytywnych komentarzy. I 
tak jak w latach ubiegłych, mamy dla 
nich dwa dystanse – na 21,0975 i 5 
km – bogaty pakiet startowy, rewe-
lacyjny doping i fantastyczne widoki 
na trasie, a po biegu dodający energii, 
pyszny posiłek - poinformował wójt 
Janusz Budny. – Nie zapominamy też o 
młodszych zawodnikach. Dla starszych 
mamy Biegi Młodych na pięciu dystan-
sach, a dla najmłodszych – najradoś-
niejszy ze wszystkich Bieg Krasnolud-

ków – dodaje włodarz. – Zapraszamy 
wszystkich – niezależnie od formy i 
wieku – do udziału w 45. Półmarato-
nie Wiązowskim. Wspólnie stwórzmy 
niezapomniane wydarzenie! – zachęca 
do udziału Janusz Budny.

RMK

Mistrzostwa Polski 
tym razem w gminie 
Wiązowna
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W 2023 roku na trasie biegu w Wiązownie padł rekord Polski na dystansie 
półmaratońskim

Błyskawicznie udało się zebrać pieniądze na leczenie. Suczka jest w tej chwili pod opieką weterynarza
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\\\ OTWOCK 

Mieszkańcy od dawna skarżą 
się na brak monitoringu  
na stacji kolejowej w Otwocku. 
Niedługo ma się to zmienić.

M odernizacja linii kolejowej na 
terenie powiatu otwockiego za-

kończyła się kilka lat temu. W ramach 
inwestycji wybudowano m.in. nowe 
przejścia podziemne. W 2023 roku 
miasto, które administruje przejścia 
podziemne, zleciło montaż kamer 
m.in. w przejściu na wysokości teatru 
miejskiego. Natomiast za przejście 
podziemne przy peronach kolejowych 
odpowiada spółka kolejowa, która od 
dawna obiecywała montaż monitorin-
gu. Jest to możliwe dopiero teraz, gdy 
PKP PLK podpisało umowę na montaż 
systemu informacji pasażerskiej na 
stacjach i przystankach między Otwo-
ckiem a Lublinem Głównym. Wyko-
nawcą zadania jest konsorcjum firm: 
Maxto Technology.

– Na trasie między Otwockiem 
a Lublinem zostanie zamontowany 
nowoczesny system informacji pasa-
żerskiej, obejmujący ponad 290 wy-
świetlaczy na peronach i w przejściach 
podziemnych, system nagłośnienia i 
monitoring – podkreśla Anna Zna-
jewska-Pawluk z zespołu prasowego 
PKP Polskie Linie Kolejowe. I dodaje, 
że inwestycja o wartości ponad 65 
mln zł, finansowana z KPO, podniesie 
standard obsługi oraz bezpieczeństwo 
pasażerów. 

W ramach modernizacji syste-
mu informacji pasażerskiej zostaną 
zainstalowane kamery na peronach 
i przystankach kolejowych, także na 
PKP Otwock. Monitoring ma działać 
całodobowo i być zintegrowany z inny-

mi systemami bezpieczeństwa. Dzięki 
temu zwiększy się bezpieczeństwo 
pasażerów, a także wpłynie ochronę 
infrastruktury kolejowej. 

– Dzięki zintegrowanemu syste-
mowi pasażerowie będą otrzymywać 
komunikaty o odjazdach i przyjazdach 
pociągów jednocześnie w formie wizu-
alnej i głosowej. To znaczące ułatwienie 
zarówno dla osób korzystających z ko-
lei w codziennych dojazdach do pracy 
czy szkoły, jak i dla tych podróżujących 
okazjonalnie – wyjaśnia Anna Znajew-
ska-Pawluk. Nowy system informacji 
pasażerskiej  przyda się zwłaszcza w 
sytuacjach, gdy rozkład jazdy zmienia 
się w ostatniej chwili, bo pozwoli szyb-
ko i sprawnie przekazać najważniejsze 
informacje o aktualnych utrudnieniach 
lub opóźnieniach.

Na stacji w Otwocku planowany 
jest montaż 46 wyświetlaczy, w Cele-
stynowie – 4, w Pilawie – 42, na pero-
nach w Dęblinie – 52, a na dalszej tra-
sie kolejnych 147. – Nowe urządzenia 
zostaną zamontowane do jesieni 2025 
roku – Anna Znajewska-Pawluk. 

\\\   Co z modernizacją  
zabytkowego dworca?

Zarządcą dworca kolejowego w Ot-
wocku jest PKP S.A., które we wrześniu 
2023 roku podpisało umowę z wyko-
nawcą na jego modernizację. Inwestor 
podkreśla, że dzięki realizacji tego 
projektu budynek z 1910 roku, zapro-
jektowany przez architekta Jana Fijał-
kowskiego, odzyska swoje historyczne 
walory. Ponieważ obiekt jest wpisany 
do rejestru zabytków, prace będą mia-
ły głównie charakter odtworzeniowy, 
jednak uwzględniono również zastoso-
wanie nowoczesnych rozwiązań tech-
nicznych. Obecnie wykonawca opraco-
wuje dokumentację projektową. Po jej 
zakończeniu i uzyskaniu pozwolenia na 
budowę rozpocznie roboty w Otwocku. 
Przed rozpoczęciem prac przed budyn-
kiem powstanie tymczasowy dworzec 
kontenerowy, wyposażony w toalety, 
poczekalnię i kasy biletowe. PKP PLK 
podkreśla, że zakończenie inwestycji 
planowane jest na połowę 2026 roku.

Tekst i zdjęcie
Agnieszka Jaskulska

Na PKP Otwock będzie  
monitoring

Nowy system informacji pasażerskiej błyskawicznie poinformuje podróżnych  
o zmianach w rozkładzie
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\\\ OTWOCK 

38-latka z powiatu  
otwockiego została ukarana  
aż 47 punktami karnymi  
za rażące naruszenie 
przepisów ruchu drogowego.

D o niebezpiecznego zdarzenia 
doszło na ruchliwej ul. Ponia-

towskiego przy Szkole Podstawowej 
nr 2 w Otwocku, gdzie opiekun dzieci 
na przejściu dla pieszych ze znakiem 
„STOP” pomaga uczniom bezpiecznie 
przechodzić przez pasy. Kilka dni temu 
miała tam miejsce szokująca sytuacja 
– kierowca skody niemal wjechał na 
przejście, przez które przechodził oj-
ciec z dzieckiem, następnie kierowca 
wycofał, po czym ponownie dodał gazu. 
Całe zdarzenie zostało zarejestrowane 
przez kamery monitoringu. Sprawą za-
jęła się dyrekcja szkoły, która zgłosiła 
to na policję.

– Otwocka policja otrzymała zgło-
szenie od dyrekcji jednej z otwockich 
szkół o kierowcy skody, który, ignoru-
jąc polecenia osoby kierującej ruchem, 
nie tylko nie ustąpił pierwszeństwa 
pieszym, ale także z impetem wjechał 
na pasy, stwarzając poważne zagro-
żenie w ruchu drogowym. Zdarzenie 

było szczególnie niebezpieczne, po-
nieważ miało miejsce na przejściu w 
pobliżu szkoły – mówi podkom. Patryk 
Domarecki, oficer prasowy komen-
dy Powiatowej Policji w Otwocku. I 
podkreśla, że okazało się, że piratem 
drogowym prowadzącym Skodę była 
38-letnia mieszkanka powiatu otwo-
ckiego. – Kobieta kierowała autem bez 
zapiętych pasów bezpieczeństwa, a w 
chwili zdarzenia przy szkole rozma-
wiała przez telefon – wyjaśnia rzecznik  
prasowy. 

\\\   Przecież nikomu  
nic się nie stało…

Sprawą zajęli się policjanci, którzy 
zabezpieczyli nagrania z kamer, prze-
słuchali świadków zdarzenia i wezwali 
sprawczynię do Komendy Powiatowej 

Policji w Otwocku. – Podczas prowa-
dzenia czynności kobieta nie okazała 
skruchy. Twierdziła, że przecież niko-
mu nic się nie stało. Policjantka pro-
wadząca sprawę poinformowała ją, 
że swoim postępowaniem popełniła 
szereg wykroczeń, za co 38-latka zo-
stała ukarana 47 punktami karnymi. 
Kobieta odmówiła przyjęcia mandatu 
i sprawa znajdzie swój finał w sądzie – 
mówi nam podkom. Patryk Domarecki. 
I przypomina, że osoby rażąco narusza-
jące przepisy drogowe nie mogą liczyć 
na taryfę ulgową. 

Policjanci apelują do kierowców o 
zachowanie szczególnej ostrożności w 
rejonie przejść dla pieszych m.in. przy 
żłobkach, przedszkolach czy szkołach. 

Agnieszka Jaskulska

Piracka jazda przy szkole
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\\\ ŁUKÓWIEC 

Druhowie z Łukówca 
otrzymali w ubiegłym 
tygodniu nowy sprzęt. Będzie 
im służył podczas akcji 
gaśniczych i ratunkowych.

O chotnicza Straż Pożarna w Łu-
kówcu we wtorek (10 grudnia) 

wzbogaciła się o nowe urządzenia. W 
oficjalnym przekazaniu wartego ponad 
85.000 zł sprzętu wzięli udział druh 
Łukasz Floriańczyk i druh Tomasz Le-

wandowski, a także zastępca burmi-
strza Michał Zawada i Marek Płaczek z 
Rejonu Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Zakup został dofinan-
sowany z budżetu gminy oraz woje-
wództwa mazowieckiego z dotacji ce-
lowej „Mazowsze dla straży pożarnych  
2024”.

– Kupiony dla naszej jednostki 
sprzęt to kompresor wysokociśnienio-
wy, zamontowany na podwoziu przy-
czepy samochodowej. Będzie służył do 
napełniania sprężonym powietrzem 

butli aparatów oddechowych używa-
nych podczas zwalczania pożarów oraz 
podczas innych zdarzeń, gdzie wyma-
gana jest ochrona dróg oddechowych 
ratowników. Powietrze z takich butli 
jest także używane w ratownictwie 
technicznym do zasilenia zestawów po-
duszek pneumatycznych, używanych 
do podnoszenia ciężkich obiektów 
takich jak auta ciężarowe, elementy 
zawalonych konstrukcji budowlanych. 
Zużycie sprężonego powietrza podczas  
pożarów i innych wymagających ak-
cji jest dosyć duże. Posiadanie takiego 

kompresora w naszym powiecie daje 
możliwość napełniania zużytych butli 
w kilka minut, bezpośrednio na miejscu 
akcji, przez co unika się czasochłonne-
go dowożenia pełnych butli z Komendy 
PSP w Otwocku. Sprzęt poprawi rów-
nież bezpieczeństwo i wydajność pracy 
ratowników – nie będą występować 
przymusowe przestoje w oczekiwaniu 
na napełnienie butli – powiedział nam 
Tomasz Rosłonek, Prezes Zarządu OSP 
Łukówiec.

Agnieszka Deja

Nowy sprzęt dla strażaków
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Kompresor będzie służył do napełniania sprężonym powietrzem butli  
aparatów oddechowych

\\\ OSTRÓWEK 

Gmina Karczew prowadzi 
modernizację świetlicy  
w Ostrówku. Co się zmieni 
we wnętrzu i kiedy zostanie 
oddana do użytku?

G eneralny remont budynku już 
trwa. Jak przekazał burmistrz Mi-

chał Rudzki:
– W ramach zadania stworzona zo-

stanie nowoczesna przestrzeń z zaple-
czem sanitarno-kuchennym, szatnią, 
pomieszczeniem gospodarczym i salą 
do spotkań. Zadanie to jest realizowa-
ne dzięki współpracy z Radą Miejską, 
z zwłaszcza z radnym z tego okręgu 
Piotr Lemieszka, który skutecznie za-

biegał o kontynuację tych prac, a także 
dzięki współpracy z Sołtys Ostrówka 
Małgorzatą Zakrzewską i Radą Sołe-
cką. Jestem przekonany, że już wiosną 
będziemy mogli świętować otwarcie 
tego wyjątkowego miejsca. Jestem 
niezwykle szczęśliwy, że po ponad 20 
latach mieszkańcy Ostrówka będą mieli 
godne miejsce do spotkań i integracji – 
napisał w mediach społecznościowych 
włodarz Karczewa.

O inwestycję zapytaliśmy również 
radnego Piotra Lemieszkę:

– Docelowo planujemy komplekso-
wą modernizację wnętrza tego budyn-
ku. W ramach zadania przewidujemy 
wykonanie ścian działowych z wygłu-
szeniem, wraz z sufitami. Planowane 
jest również wygłuszenie i zaizolowa-

nie ścian zewnętrznych. Prace obejmą 
wykonanie instalacji hydraulicznej, 
elektrycznej oraz prace wykończenio-
we. Powstanie nowa łazienka, kuchnia 
oraz pomieszczenia gospodarcze. Do-
datkowo przewidujemy montaż insta-
lacji grzewczej i klimatyzacji – wymie-
niał radny Lemieszka.

\\\   Budynek  
wymagał gruntownego 
remontu

– Wnętrze budynku nie było re-
montowane od kilkudziesięciu lat. W 
części pomieszczeń znajdowały się 
lokale komunalne. Decyzją burmi-
strza przeznaczenie tych lokali zostało 
zmienione i przekazano je sołectwu na 
powiększenie świetlicy. Zakończenie 

remontu planowane jest na pierwszą 
połowę 2025 roku. Wówczas miesz-
kańcy będą mogli w pełni korzystać z 

tego obiektu – dodaje radny Piotr Le-
mieszka.

Agnieszka Deja

Świetlica gotowa po nowym roku
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Po ponad 20 latach mieszkańcy Ostrówka będą mieli miejsce do spotkań  
i integracji

Kierująca skodą za piracką jazdę przy szkole została ukarana 47 punktami 
karnymi

Całe zdarzenie zostało  
zarejestrowane  

przez kamery monitoringu
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\\\ WIĄZOWNA 

W gminie powstało już kilka 
długich tras rowerowych.  
Jest też elegancka stacja  
dla rowerów przy tak zwanej 
„Lagunie”.

C oraz więcej osób wybiera rower 
jako środek transportu, co spra-

wia, że rozbudowa infrastruktury 
rowerowej stała się priorytetem dla 
wielu gmin. W gminie Wiązowna 
znajdują się jedne z najdłuższych tras 
rowerowych w powiecie otwockim. 

W ostatnich latach wybudowano kil-
kanaście ścieżek m.in. trasy wzdłuż 
drogi wojewódzkiej nr 721, która 
łączy Józefów i Wiązownę, czy prze-
biegające przez Wiązownę, Duchnów, 
Stefanówkę, Boryszew, Pęclin, Gli-
niankę, Malcanów i Lipowo. W Malca-
nowie przy ul. Mazowieckiej i „Lagu-
nie” powstała nawet stylowa stacja  

dla rowerów (pisaliśmy o niej w 2023  
roku).

\\\   Nowa trasa rowerowa
W tym roku, na zlecenie Urzędu 

Gminy Wiązowna, wykonawca wybu-
dował 1,2 km asfaltowej drogi pieszo-
-rowerowej wzdłuż ul. Słonecznej w 
Woli Duckiej. – Inwestycja zaczyna się 
przy dawnej drodze „17” (Trakt Lubel-
ski) i prowadzi ul. Słoneczną oraz ul. 
Leszczyny aż do Woli Karczewskiej. – 
wyjaśnia urząd gminy. I dodaje, że w 

ramach tej inwestycji wykonano dwa 
przejścia dla pieszych przy przystan-
kach autobusowych, przebudowano 
zjazdy na posesje oraz zrealizowano 
budowę kolektora deszczowego i ka-
nalizacji deszczowej. – Infrastruktura 
ta poprawia bezpieczeństwo i komfort 
przemieszczania się mieszkańców oraz 
rowerzystów – podkreśla urząd.

Koszt realizacji zadania, to około  
2 mln zł, z czego aż 1,5 mln zł pochodzi-
ło z rządowego dofinansowania.

Agnieszka Jaskulska

\\\ RUDZIENKO 

Gmina Kołbiel pod koniec 
listopada otworzyła plac 
zabaw w miejscowości 
Rudzienko. 

B udowa placu zabaw dla dzieci za-
kończona. Odbiory inwestycji od-

były się pod koniec listopada. Najmłod-
si mogą już korzystać ze specjalnie dla 

nich przygotowanej strefy. Plac zabaw 
znajduje się przy ul. 3 Maja w Rudzien-
ku. Na terenie znajdziemy huśtawki, 
karuzelę, walec, bujak oraz zestaw za-
bawkowy – wszystko w przyjemnych 

barwach i dostosowane do bezpiecznej 
zabawy.

– Zgodnie z Regulaminem obiektu 
urządzenia zabawowe przeznaczone są 
dla dzieci w wieku powyżej 3 lat. Dzieci 
w wieku do 12 lat na placu zabaw mo-
gą przebywać wyłącznie pod opieką 
osoby dorosłej. Łączny koszt inwestycji 
wyniósł 119 396,52 zł (z czego ze środ-
ków zewnętrznych pozyskano 47 451 
zł) – podkreśla urząd.

Nie zabrakło też elementów małej 
architektury takich jak stojak na rowe-
ry, ławka, kosz na śmieci, a plac zabaw 
został ogrodzony.

RMK

Nowa ścieżka rowerowa

Mają już nowy 
plac zabaw

W gminie Wiązowna znajdują się jedne z najdłuższych tras rowerowych  
w powiecie otwockim
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Plac zabaw znajduje się przy ulicy 3 Maja

W ostatnich latach 
wybudowano kilkanaście 

ścieżek
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\\\ POWIAT 

Zaglądamy na lokalne boiska 
i sprawdzamy, co dzieje się 
w świecie sportu w powiecie 
otwockim.

Z nakomita statystyka józefowskiego 
klubu piłkarskiego, sukcesy mło-

dych tenisistów stołowych i wydarze-
nie, które łączy zarówno startujących, 
jak i wolontariuszy dbających o to, aby 
cała impreza sportowa przebiegała 
zgodnie z planem. Zapraszamy do lek-
tury naszego cotygodniowego podsu-
mowania! 

\\\   Józefovia młodzieżą stoi
Pro Junior System to klasyfikacja 

prowadzona przez Polski Związek Piłki 
Nożnej, która promuje kluby piłkarskie 
stawiające na młodzież i wychowan-
ków. Wszystko polega na przyznawa-
niu punktów zawodnikom za liczbę 
rozegranych przez nich minut. Aby 
piłkarz był uwzględniany w końcowej 
tabeli, musi w ciągu sezonu rozegrać 
co najmniej 270 minut w co najmniej 5 
spotkaniach. Minuty rozegrane przez 
wychowanków liczą się podwójnie. W 
rozgrywkach IV Ligi znakomicie wypa-
da w tym programie Józefovia Józefów.

Po 17 ligowych kolejkach pod-
opieczni trenera Arkadiusza Grzyba 
plasują się na czele Pro Junior System. 
Na ten moment zdobyli oni łącznie 
4786 punktów. Józefovia wyprzedza 
w tej klasyfikacji: Pilicę Białobrzegi 
(4703), Legionovię Legionowo (4010), 
Mazovię Mińsk Mazowiecki (3709) 
oraz Ursusa Warszawa (2403).

– Największą cegiełkę do świetne-
go wyniku Józefovii w klasyfikacji PJS 
dołożył Antoni Sawka, który zgroma-
dził aż 2774 punkty w 17 spotkaniach, 
spędzając na boisku 1387 minut. To 
najlepszy wynik indywidualny w całej 
lidze! Wychowanek Józefovii jest nie-
kwestionowanym liderem indywidu-
alnym w lidze. Jego 2774 punkty sta-
wiają go przed zawodnikami z innych 
klubów, takimi jak drugi w klasyfikacji 
Antoni Kowalczyk (MKS Przasnysz) – 
2166 punktów i trzeci Adrian Gilant 
(Mazovia) – 1784 punkty – informuje 
Józefovia Józefów.

Punkty w tej klasyfikacji dołożyli 
również: Dawid Rejf (1234) i Tymote-
usz Bernhard (778). Adam Rudowicz i 
Jakub Sierakowski nie spełnili jeszcze 
wymagań, aby mogli być uwzględnia-
ni w tym zestawieniu, co nie oznacza, 
że już niedługo może się to zmienić – 
pierwszy z nich zanotował 224 minuty 

w 6 meczach, zaś drugi 102 minuty w 
7 starciach.

W rundzie wiosennej można 
się spodziewać, że klub znad Świdra 
również będzie stawiał na młodzież, 
dzięki czemu utrzyma status najlepszej 
drużyny w Pro Junior System na boi-
skach IV Ligi. Byłby to ogromny sukces 
zespołu i całej akademii piłkarskiej z 
Józefowa.

Po rundzie jesiennej Józefovia 
zajmuje 15. pozycję w tabeli, mając 3 
punkty straty do będących wyżej Wil-
gi Garwolin i MKS Piaseczno. Obecnie 
trwa zimowa przerwa w rozgrywkach.

\\\   Powołania  
do reprezentacji

Fantastyczne wieści z Wiązowny! 
6 zawodników klubu GKTS Wiązowna 
zostało powołanych do Kadry Mazow-
sza. Wśród wyróżnionych tenisistów 
stołowych znaleźli się: Izabela Bobel, 
Maja Paziewska, Lena Włodarczyk, 
Adam Osica, Maksymilian Kamiński 
oraz Wiktor Grzybowski. Ponadto na 
liście rezerwowej znalazła się także 
Oliwia Moczulska. Dzięki powołaniom 
trenera kadry wojewódzkiej adepci 
wiązowskiej ekipy będą uczestniczyć 
w obozie kadry w Krakowie w dniach 
3-7 lutego.

Dodajmy, że Maksymilian Kamiń-
ski w rozegranym niedawno 2. Grand 

Prix Polski Żaków w Świdwinie sięgnął 
po srebrny medal i tym samym stał się 
2. zawodnikiem w Polsce.

\\\   Wyjątkowy parkrun
Parkrun to bezpłatne, organizowa-

ne przez lokalną społeczność spotka-
nia, w ramach których można masze-
rować, truchtać, biegać, być wolontariu-
szem lub kibicem. Dystans tras parkrun 
wynosi 5 kilometrów, a wydarzenia 
odbywają się w każdą sobotę rano. To 
inicjatywa otwarta i przeznaczona dla 
każdego bez względu na umiejętno-
ści i kondycję, w której nie ma limitu  
czasu.

W pierwszej edycji w Malcanowie 
w sierpniu wzięło udział łącznie 246 
osób (90 kobiet i 149 mężczyzn). Od 
tamtej pory odbyło się już 16 wyda-
rzeń, a całkowita liczba uczestników 
wyniosła 449 osób. Pobito przy tym 
159 rekordów życiowych. W sobotę 
14 grudnia o godzinie 9:00 miłośnicy 
biegania ponownie spotkali się, ale tym 
razem także w tym celu, aby wspólnie 
uhonorować ponad 130 wolontariuszy, 
którzy wspierają organizację wydarze-
nia.

– Dzisiejsze spotkanie było wyjąt-
kowe – nie tylko ze względu na zimową 
aurę, która dodała trasie nieco charak-
teru, ale przede wszystkim dzięki na-
szym wspaniałym wolontariuszom! To 

był Wasz dzień, drodzy bohaterowie w 
żółtych, pomarańczowych i niebieskich 
kamizelkach, i raz jeszcze dziękujemy 
za wszystko, co robicie dla naszej spo-
łeczności! – informują organizatorzy.

W 17. edycji wzięło udział 25 
uczestników – w tym 9 debiutantów. 
Udało się im pobić 5 rekordów osobi-
stych. Bieg wsparło 12 wolontariuszy.

Najszybciej parkrun w Malcanowie 
ukończył Piotr Toborek (czas: 21:10). 
Drugi był Piotr Urynowicz z klubu 
Team Zabiegane Dni (21:40), a trzeci 
Eugeniusz Orlikowski (23:27).

\\\   Sokół  
na szczycie

Sprawdzamy, jak prezentują się 
kolejne zmagania w Otwockiej Lidze 
Zimowej. Po rozegraniu drugiej rundy 
spotkań w zmaganiach dzieci z roczni-
ków 2013 i 2014 na szczycie grupy A 
znajduje się Sokół Kołbiel, który pew-
nie wygrał 3 swoje spotkania. W grupie 
B miejscami zamienili się KS Sobienie 
Jeziory i Perfect Soccer Academy. Per-
fect pierwszy raz zawitał w „Serie A”. Do 
grupy C w swoim debiucie awansował 
KS Nadstal Krzaki Czaplinkowskie. 

Kolejne spotkania, ostatnie w tym 
roku, zostaną rozegrane 21 grudnia dla 
roczników 2016 i 2017.

Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie weekendu 
(13-15 grudnia)
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17. parkrun w Malcanowie

Młodzi zawodnicy regularnie występują w zespole seniorów
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D zisiejsze miasto swoją historię 
rozpoczęło w 1877 r. w chwili 

uruchomienia stacji kolejowej Otwock. 
Od samego początku rozwijał się dość 
dynamicznie, ale bez przyjętej jakiej-
kolwiek koncepcji urbanistycznej czy 

nawet jakiegoś planu parcelacyjnego. 
Poskutkowało to dość chaotyczną i 
przypadkową zabudową skupiającą się 
wzdłuż dawnych… leśnych dróg i prze-
cinek. Szczególnie to widać w centrum 
miasta. Dzisiejsze główne ulice takie jak 
m.in. Świderska, Majowa, Kraszewskie-
go, Karczewska, Żeromskiego to właś-
nie pozostałość takich przypadkowych 
ciągów komunikacyjnych powstałych 
z doraźnej potrzeby ludzi, a nie dzięki 
przemyślanemu planowi. Dokładnie z 
tego samego powodu w Otwocku nie 
powstał plac centralny zwany rynkiem, 
który pełnił by centralną rolę handlową 
powstającego osiedla. 

\\\   Ale czy na pewno Otwock  
nie ma „rynku”?

Ostatnimi laty miasto przeżywa 
wielką metamorfozę. Po latach zasto-
ju, na całym jego terenie trwają prace 
modernizacyjne i upiększające. Jest to 
już trzeci taki okres w naszej historii. 
Pierwsze zakrojone na szeroką skalę 
pracę mające na celu uporządkowanie 
i rozbudowę dynamicznie rozwijają-
cego się Otwocka przeprowadzono w 
okresie międzywojennym, czego naj-
lepszym przykładem jest zespół bu-
dynków magistratu, Park Miejski i Dom 
Uzdrowiskowy czyli popularne „Kasy-
no”. W tym też czasie intensywnie bru-
kowano ulice, co można zauważyć pod-
czas remontów ulic – spod nawierzchni 
asfaltowej na światło dzienne wycho-
dzą właśnie przedwojenne bruki. 

Drugie urbanistyczne porządkowa-
nie Otwocka odbyło się już po II wojnie 

światowej, w latach 50 i 60 ubiegłego 
wieku. Wtedy to nie do poznania zo-
stało zmienione centrum miasta, za-
równo jeśli chodzi o zabudowę jak i o 
siatkę ulic. Powojenne centrum miasta 
znajdujące się pomiędzy torami kole-

jowymi na wschodzie, ulicą Staszica 
na zachodzie, ul. Świderską na półno-
cy i ul. Powstańców Warszawy na po-

łudniu, charakteryzowało się dużym 
bałaganem i chaosem w zabudowie. 
Składało się na nią wiele drewnia-
nych domów, sklepików, warsztatów 
i kramów bardzo często obskurnych i 
chylących się ku ruinie. Dodatkowo w 

samym centrum, przy dzisiejszej ulicy 
Powstańców Warszawy funkcjonowało 
targowisko miejskie. Jego lokalizacja 
oraz uciążliwości jakie generowało, w 
tym głównie komunikacyjne (jak i za-
pachowe), zmusiło władze miasta do 
opracowania co z nim począć dalej. Ów-
czesna Miejska Rada Narodowa wraz z 
pracownikami Urzędu Miasta podjęła 
wtedy się trudu zmiany wizerunku cen-
trum miasta w oparciu o wypracowaną 
jednolitą koncepcję urbanistyczną. 

\\\   Koncepcja przebudowy 
centrum

W latach 1956-1958 miejski Wy-
dział Budownictwa pod kierunkiem 
architekta miejskiego, inż. arch. Jerze-
go Katkiewicza, opracował gruntowną 
koncepcję przebudowy, modernizacji 
i urbanizacji centrum Otwocka. Pro-
jekt ten przewidywał m.in. likwidację i 
przeniesienie targowiska miejskiego z 
dotychczasowego miejsca na plac przy 

ul. Batorego, a na uwolnionym terenie 
budowę wielofunkcyjnego pawilonu 
handlowo-usługowego, założenie placu 
centralnego (czyli właśnie brakującego 
w Otwocku „rynku”), budowę osiedla 
mieszkaniowego w północnej pierzei 
placu oraz przebudowy i zmiany prze-
biegu ulic Powstańców Warszawy, An-
driollego i Karczewskiej. 

Z dniem 1 stycznia 1958 r. Otwock 
został podniesiony do rangi powiatu 
miejsko-uzdrowiskowego oraz przeżył 
największe powiększenie swojego tery-
torium w historii. W granicę miasta tego 
dnia zostały włączone dotychczasowe 
wsie: Mlądz, Wółka Mlądzka, Świerk i 
Jabłonna z przyległymi terenami. Nowo 
wybrana wówczas Miejska Rada Naro-
dowa pod przewodnictwem Henryka 
Gniewkowskiego w dniu 2 kwietnia 

1958 r. w drodze uchwały zaakcepto-
wała opracowany plan przebudowy i 
uporządkowania centrum sporządzony 
pod kierownictwem J. Katkiewicza. 

\\\   Likwidacja  
targowiska i powstanie  
rynku miejskiego

Jeszcze w tym samym roku przy-
stąpiono do likwidacji targowiska przy 
ul. Powstańców Warszawy, przedłużo-
no ulicę Andriollego w kierunku ulicy 
Górnej jednocześnie likwidując frag-
ment ul. Karczewskiej, od ul. Bazaro-
wej do ul. Powstańców Warszawy. Po 
zakończeniu tych prac powstał prosto-
kątny plac miejski, który w założeniach 
projektantów miał swoim wyglądem i 
charakterem nawiązywać do dawnych 
miejskich rynków, którego Otwock 
do tej pory nie miał. Ograniczały go 
ulice: Staszica, Powstańców Warsza-
wy i nowo wytyczony fragment ulicy 
Andriollego. Do 1961 r. wybudowano 
nowoczesny pawilon handlowy (częś-
ciowo piętrowy) zaprojektowany przez 
inż. arch. Andrzeja Condera. Wokół pa-
wilonu, szczególnie od ul. Andriollego, 
wytyczono alejki i zieleńce tworząc 
nowoczesny i efektowny plac miejski, 
który w 1964 r. otrzymał nazwę Pla-
cu XX-lecia PRL (obecnie jest to Plac 
Niepodległości, na którym znajduje 

się Miejska Scena). Uroczyste otwar-
cie pawilonu handlowego nastąpiło 20 
grudnia 1961 r. W tym samym czasie od 
strony północnej plac został zamknię-
ty zespołem budynków o charakterze 
mieszkalno-handlowym nazwanym 
„Osiedlem Rynek I”. Złożyły się na niego 

połączone ze sobą 4 bloki mieszkalne z 
zespołem lokali handlowo-usługowych 
na poziomie parteru. Projektantami te-
go osiedla byli architekci Jerzy Katkie-
wicz i Lech Szewczyk. Przez wiele lat w 
tym ciągu handlowym działały znane w 
Otwocku takie sklepy jak: Optyk, Pewex 
czy AGD. Tutaj też działał bar mleczny i 
słynna restauracja „Nowoczesna”. 

Ta swoista śródmiejska dzielni-
ca mieszkaniowo usługowa z placem 
centralnym, pawilonem handlowym i 
nowoczesnymi blokami mieszkalnymi 
stała się wówczas najładniejszym frag-
mentem miasta. 

\\\   Kolejne plany  
przebudowy centrum

Sukces osiągnięty podczas budowy 
„Osiedla Rynek I” poskutkował opra-
cowaniem planu dalszej przebudowy 
centrum w latach 1966-1970. Zapro-
jektowano „Osiedle Rynek II”, mające 
składać się z tzw. punktowców, czyli 
pięciokondygnacyjnych bloków miesz-
kalnych, które w efekcie nie zostały 
wybudowane. Natomiast w ramach 
tej rozbudowy wzniesiono przy ul. Po-
wstańców Warszawy okazały budynek 
Banku PKO i PZU, pawilon handlowo-
-administracyjny PSS „Społem” oraz 
zespół pawilonów handlowych przy 
ul. Wawerskiej. 

Trzeba przyznać że podjęta wtedy 
wielka przebudowa centrum Otwo-
cka była istną rewolucją w wyglądzie 
miasta. Było to niewątpliwie bardzo 
korzystne dla Otwocka i jego miesz-
kańców.

Paweł Ajdacki

Czy Otwock ma… „rynek”

Widok na plac centrany i skrzyżowanie ul. Andriollego z ul. Powstańćów War-
szawy – lata 60-70.

Dawne targowisko miejskie na terenie obecnego Placu Niepodległości  
– lata 50.

Nieistniejące już pawilony handlowe przy ul. Powstańców Warszawy  
– pocztówka z lat 60.

Osiedle Rynek I – lata 60.

Dawna Karczewska – widok od ul. Bazarowej – lata 50.

Nowa ul. Andriollego na miejscu danej ul. Karczewskiej  
– widok od ul. Bazarowej – lata 50.
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA MIASTA I GMINY OSIECK

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działek ew. nr: 1365, 1366, 1367/2, 

1367/1, 1368, 1389, 1390, 1391 w obrębie geodezyjnym Pogorzel 
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t. j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1130) w związku z art. 67 ust. 3 pkt 2 i pkt 4 ustawy z dnia 7 lipca 
2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688) oraz art. 39 w związku z art. 54 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2024 poz. 1112) w nawiązaniu do uchwały 
Rady Gminy Osieck nr Nr XLVII/420/23 z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek ew. nr 1365, 1366, 1367/2, 1367/1, 
1368, 1389, 1390, 1391 w obrębie geodezyjnym Pogorzel 

zawiadamiam
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek ew. nr: 1365, 1366, 1367/2, 1367/1, 1368, 1389, 1390, 1391 
w obrębie geodezyjnym Pogorzel 

w dniach od  27 grudnia 2024 r.  do  16 stycznia 2025 r. 
w Urzędzie Miasta i Gminy Osieck, ul. Rynek 1, 08-445 Osieck, w godzinach od 8-16. W okresie 
wyłożenia projekt planu miejscowego będzie udostępniony na stronie internetowej www.osieck.pl  
w zakładce Planowanie przestrzenne/Informacje bieżące, a także w Biuletynie Informacji Publicznej 
Miasta i Gminy Osieck w zakładce Zagospodarowanie przestrzenne. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu rozwiązaniami odbędzie się 7 stycznia  
2025 roku w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy Osieck, ul. Rynek 1, 08-445 Osieck, o godz. 15:00. 

Zgodnie z art. 18 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje 
ustalenia przyjęte w projekcie planu może wnieść uwagi. 

Uwagi należy składać na piśmie do Burmistrza Miasta i Gminy Osieck, ul. Rynek 1, 08-445 Osieck 
z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, w nieprzekraczalnym 
terminie do 30 stycznia 2025 roku. 

Jako wniesione na piśmie uznaje się również uwagi wniesione za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej: na adres e-mail: planowanieprzestrzenne@gminaosieck.pl lub za pomocą skrzynki 
podawczej ePUAP opatrzone kwalifikowanym podpisem elektronicznym, podpisem zaufanym lub 
podpisem osobistym 

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Burmistrz Miasta i Gminy Osieck. 
Przekazane dane osobowe będą przetwarzane zgodnie z informacją zawartą w Biuletynie Informacji 

Publicznej Miasta i Gminy Osieck. 
Burmistrz Miasta i Gminy Osieck

Osieck, dnia 18.12.2024 r. 

OBWIESZCZENIE STAROSTY OTWOCKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 roku o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r., poz. 311) 
zawiadamiam o wydaniu decyzji Starosty Otwockiego nr 12/2024 z dnia 28.11.2024 r. 
zezwalającej na inwestycji drogowej pod nazwą „Rozbudowa drogi gminnej nr 270801W  
– ul. Długiej w Zakręcie” realizowanej w gminie Wiązowna, powiat otwocki, na następujących 
działkach ewidencyjnych:
Wiązowna, obręb Zakręt: 116/2, 168/4, 169/2, 169/6, 169/7, 169/8, 169/4, 170, 171, 172/4, 
172/11, 173/1, 174/3, 174/2, 174/4, 247, 163/4, 163/2, 160/2, 160/1, 161/1, 272, 144/5, 135/1, 
136/1, 134, 133, 131/2, 131/1, 130/2, 186/3, 130/1, 145, 122/1, 118/8, 118/9, 118/4, 118/10, 72, 
76/2, 76/4, 76/6, 89, 115/20, 115/24, 115/23, 115/16, 115/2, 115/3, 115/5, 115/6, 115/7, 115/14, 
114, 113, 111/5, 38/12, 52/4, 53, 52/5, 51/2, 50, 49, 48, 47/10 
Nieruchomości z których korzystanie będzie ograniczone (w nawiasie działki po podziale 
podlegające ograniczeniu):
Wiązowna, obręb Zakręt: 827, 168/4 (168/10), 144/5, 135/1 (135/3), 130/2 (130/6), 130/1 (130/4), 
122/3, 122/2, 118/8 (118/12), 118/10 (118/16), 72 (72/2), 76/1, 76/4, 115/21, 115/24 (115/42), 
115/23 (115/44), 115/16 (115/49), 115/2 (115/51), 52/4 (52/7), 52/5 (52/10), 49 (49/2), 48 (48/2)

Strony postępowania mogą w terminie 14 dni od daty ogłoszenia obwieszczenia zapoznać się 
z dokumentami złożonymi wraz z wnioskiem o wydanie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej 
w dniach pracy Starostwa Powiatowego w Otwocku po wcześniejszym telefonicznym umówieniu się  
w Wydziale Architektury i Budownictwa w Otwocku (ul. Komunardów 10, tel. 0-22-600-7-204, pokój  
nr 10) i w tym terminie złożyć ewentualne wnioski i zastrzeżenia.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego  
(Dz. U. z 2024 r., poz. 572) zawiadomienie stron postępowania uważa się za dokonane po upływie 14 dni 
od dnia publicznego ogłoszenia.

Starosta Otwocki

 Otwock, 02.12.2024 r.STAROSTA OTWOCKI
ul. Górna 13, 05-400 Otwock
AB.6740.DR.1.2018.(MD)MZ                       

 DAM PRACĘ 

 Firma poszukuje osoby do sprzątania 
hali produkcyjnej i magazynowej.  
Praca w systemie zmianowym  
po 12 godz. – 2 dni w godz. 6-18, 2 dni 
przerwy, 2 dni w godz. 18-6. Praca  
w Solcu k. Szymanowa, dojazd z Warki, 
Góry Kalwarii i Wilanowa zapewniony. 
Zadzwoń na nr 501 631 374

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych, również 

 bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395

 Zatrudnię lakiernika na 1/2 etatu,  
mile widziany emeryt, Chylice  
tel. 605 544 943

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36

SPRZEDAM 

 Drewno kominkowe, 885910910

 Sprzedam: koks, węgiel, ekogroszek, 
pellet Prażmów tel. 22 727 07 00

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791

KUPIĘ 

Kupię bibeloty z mieszkań,  
798 504 823

 Kupię MOTOCYKLE wsk, simson, junak, 
romet itp. Tel 721-029-688

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

 WYCINKA DRZEW Z PODNOŚNIKA  
KOSZOWEGO 15M, RĘBAK, USŁUGI  
MINIKOPARKAMI 2 I 3 TONY, KOPARKO-
-ŁADOWARKA, PORZĄDKOWANIE  
TERENÓW ZIELONYCH, WYBURZENIA,  
NIWELACJA TERENU TEL. 537 537 450

 Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  
samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

 Docieplanie budynków, szybko,  
tanio, solidnie tel. 502 053 214

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875 

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

 Hydraulik, złota rączka,  
tel. 733159220 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352

 Grabienie liści, wywóz gałęzi  
519 874 891 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Remonty mieszkań tel. 608 49 42 44

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997

 Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675.

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721

 Wycinka drzew tel. 505 591 721

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

 Odwodnienia działek, minikoparka  
tel. 537 537 450

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Glazura, remonty, 609 926 758

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki, wady 
prawne, zadłużenia. Tel. 786-805-828

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361

 Działka leśna 3000 m2 Prażmów,  
tel. 602 770 361

 Sprzedam 3 hektary budowlane  
w Prażmowie, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Kwatery pracownicze Piaseczno  
502-222-001 

 Powierzchnia magazynowa  
i produkcyjna do wynajęcia  
w Logistic park Good Point Karczew  
tel. 609 964 441

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34 (teren  
Kubara Lamina), 515273148, 506264111

 Sala weselna w Prażmowie oferuje 
obiady od 65 zł. Na zamówienie  
upieczemy dzika. Tel. 722 202 966

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

ZDROWIE 

 PROTEZY ZĘBOWE. Naprawa.  
Piaseczno i okolice. Tel.: 513 919 815

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE




